
Većina evropskih rečnih slivova i dalje će biti nezdrava do 2027.
godine – novi izveštaj

11 od 13 slivova koji su proučavani u različitim zemljama EU i dalje će
biti nezdravi do 2027. godine, otkriva novo istraživanje. To znači da će
te zemlje propustiti pravno obavezujući cilj EU da do tada vrate zdravu
evropsku prljavu slatku vodu.
Državama članicama ostalo je samo šest meseci da finalizuju svoje planove upravljanja
rečnim slivovima za narednih šest godina, kako to zahteva zakon EU. Nacrti za 2022-2027.
Godinu su treća runda nacionalnih planova pre cilja za 2027. godinu i poslednja su evropska
prilika da se stvari isprave.
Izveštaj, koji su objavili VVF i Koalicija živih rijeka Evrope , otkriva da bi samo dva od 13
analiziranih rečnih slivova – oba u Finskoj – mogla imati dobro zdravlje do 2027. Većina
rečnih slivova pati od nedostatka nacionalnih budžet izdvojen za upravljanje vodama,
nedovoljna integracija zaštite voda u druge politike – posebno energetike, poljoprivrede i
infrastrukture – i višestruka zloupotreba odstupanja – sva pitanja koja su već označena u
zaključcima Okvirne direktive o vodama (VFD) iz 2019. godine vrednovanje.
Kler Bafert, viši službenik za vodnu politiku, Ured za evropsku politiku VVF -a, rekla
je: „Sada smo u završnom sprintu do roka 2027. godine, a zemlje EU su još na pogrešnom
putu. Skandalozno je videti da se nakon više od 20 godina rada u okviru VFD -a mnogim
evropskim riječnim slivovima ne upravlja na održiv način. Osim ako zemlje EU dramatično
ne promene smer u svojim konačnim planovima, mnoge od njih trče pravo ka kršenju zakona
EU”.
Performanse nacrta RBMP-a su „loše“ za gotovo polovinu analiziranih pokazatelja,
uključujući zagađenje, prekomjerno izvlačenje vode, blokade poput brana, loše upravljanje
poplavama i sušom, poljoprivredu, hidroenergiju, rudarstvo uglja i nedostajuće mjere
obnove prirode. Zemlje EU – koje imaju rok do kraja ove godine da objave svoje konačne
RBMP – moraju rešiti nedostatke utvrđene u nacrtu planova za promenu budućnosti naših
slatkih voda i ispuniti cilj do 2027. godine.
Sergi Moroz, viši službenik za politiku, biodiverzitet i vode, Evropski biro za zaštitu
životne sredine, rekao je: „Nizak nivo posvećenosti vodnih vlasti ubrzanju zaštite i
obnavljanja reka, jezera i podzemnih voda pokazuje da donosioci odluka ne shvataju koliko
je ozbiljan gubitak slatkovodni biodiverzitet je i koliko je važan i hitan za zaštitu naših
sredstava za život. Umesto toga, nacrti planova odražavaju otpor promenama i odlažu akcije
u budućnost.


